
                                            Protokół  Nr XLVIII/2013
z  XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu  28 listopada 2013 roku
                                             w sali Urzędu Miejskiego.

       
Ustawowa liczba Radnych   -    21 
Obecnych na   Sesji              -    19

                          Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad  XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z  XLVII Sesji Rady Miejskiej.
4. Ocena realizacji inwestycji miejskich za 2013 rok wynikających z budżetu Miasta 
    Łowicza.
5.Rozpatrzenie uchwał:
     1/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2013 rok,
     2/ w sprawie wyboru członków Sądu Honorowego,
     3/ w sprawie zasięgnięcia informacji o kandydatach na ławników od Komendanta 
         Wojewódzkiego Policji w Łodzi,
     4/ w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Wspierania Rodziny na lata 2013-2015 
         dla Miasta Łowicza,
     5/ w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanych nieruchomości (dawnych 
         kotłowni B 6, D 15,D 2) położonych w Łowiczu,
     6/ w sprawie uchwalenia Regulaminu finansowania zadań z zakresu usuwania azbestu 
         i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Miasta Łowicza, 
     7/ w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowych
         stanowiących  własność Gminy Miasta Łowicza, 
     8/ w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za Parkowanie 
         pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania oraz sposobu ich pobierania.
   6. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
   7. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
   8. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
   9. Zakończenie obrad  XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad.1.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny H. Zasępa. 
Powitał Radnych oraz zaproszonych gości: Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa 
Jana Kalińskiego, Zastępcę Burmistrza Miasta Pana Bogusława Bończaka, Pana Krzysztofa 
Górskiego Przewodniczącego Rady Powiatu Łowickiego, Przewodniczących Zarządu Osiedli, 
Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka, 
Naczelników Wydziału, Radcę Prawnego Panią Jolantę Służalską- Mrożewską, pracowników 
Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów.
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      Stwierdził,  że  na Sesji  Rady Miejskiej obecnych jest 19 Radnych, wobec czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne.

Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Panu Krzysztofowi Bandosowi 
Wiceprezesowi Polskiej Federacji  Stowarzyszeń Szkół Kierowców z siedzibą w Warszawie.
Pan K. Bandos – poinformował, że był organizatorem z okazji 15- lecia  Federacji imprezy 
w dniach 22- 23 listopada 2013 roku, która odbyła się w Łowiczu. Było 240  uczestników 
spotkania z całej Polski prowadzących Ośrodki Szkolenia oraz Dyrektorów Wojewódzkich 
Ośrodków Ruchu Drogowego oraz Dyrektorów Wydziałów Komunikacji. 
W spotkaniu wziął udział przedstawiciel Ministerstwa Transportu oraz przedstawiciel miasta 
Pan K. J. Kaliński Burmistrz Miasta i Pan K. Figat Starosta Powiatu Łowickiego.
Poinformował, że Pan Burmistrz Miasta zaproponował oprowadzenie gości po Łowiczu 
i zabytkach łowickich. Zwiedzanie miasta trwało około 3 godzin a wszyscy uczestnicy byli 
bardzo zadowoleni. W imieniu wszystkich uczestników wręczył Burmistrzowi Miasta Panu 
K.J. Kalińskiemu w podziękowaniu Statuetkę z dedykacją z napisem: „Są miasta w Polsce, 
gdzie władza jest dla ludzi a nie ludzie dla władzy.”
Burmistrz Miasta – podziękował Panu K. Bandosowi   za zorganizowanie takiej dużej 
imprezy w naszym mieście. Poinformował, że  na Sali konferencyjnej został wyświetlony 
film o mieście Łowiczu, przedstawiciele konferencji otrzymali drobne upominki z naszego 
miasta. Zwiedzono Park Błonie, Katedrę , zadawano wiele pytań. W spotkaniu uczestniczył 
Pan Paweł Bejda Wicewojewoda Łódzki oraz  Pan Krzysztof Górski Przewodniczący Rady 
Powiatu Łowickiego.
Pan K. Bandos – poinformował, że  Federacja zajmuje się bezpieczeństwem ruchu 
drogowego a radni dyskutują nad wprowadzeniem Strefy Płatnego Parkowania. 
Stwierdził, że często odwiedza inne miasta i w centrum w wielu miastach są wprowadzone 
Strefy Płatnego Parkowania. Poinformował, że osobiście  jest za utrzymaniem porządku 
w mieście a dużym problemem są źle zaparkowane pojazdy. Podziękował za wybudowanie 
ronda przy ul. Mickiewicza. Poinformował, że na osiedlu Dąbrowskiego jest strefa 
zamieszkania, gdzie postój powinien być  w miejscach wyznaczonych i wynika, że miasto nie 
jest do tego przygotowane.

Ad.2.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że proponowany porządek obrad  XLVIII Sesji 
wraz z projektami uchwał  został przesłany wszystkim zaproszonym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał pismo, które  wpłynęło od Burmistrza Miasta
w sprawie wprowadzenia dodatkowego projektu uchwały w sprawie ustalenia Strefy Płatnego 
Parkowania,  wprowadzenia  opłat  za  Parkowanie  pojazdów  samochodowych  w  Strefie 
Płatnego Parkowania oraz sposobu ich pobierania.
                                      (pismo stanowi załącznik)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie przyjęcia dodatkowego 
projektu uchwały do porządku obrad.

                               19 „za”, 0 „ przeciw” , 0 „ wstrzymujących”
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjmuje dodatkowy projekt 
uchwały i zaproponował wprowadzenie  jej do porządku obrad jako uchwały nr 8.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zaproponował  przegłosowanie  zmienionego  porządku 
obrad Sesji.
                               19 „za”, 0 „ przeciw” , 0 „ wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjmuje zmieniony porządek 
obrad.

Ad.3.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Protokół  z XLVII  Sesji został wyłożony 
w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Sekretarzem XLVII Sesji był Radny P. Gołaszewski.
      Sekretarz Sesji oraz  pozostali radni nie zgłosili uwag do Protokołu z XLVII Sesji Rady.
 Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono, Protokół  XLVII 
Sesji został  przyjęty  bez zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza XLVIII  Sesji Rady Miejskiej zaproponował 
Radnego J. Haczykowskiego, który wyraził zgodę.

Ad.4.

Ocenę realizacji inwestycji miejskich za 2013 rok wynikających z budżetu Miasta 
 Łowicza – przedstawił Pan Grzegorz Pełka Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów.
                                                   / stanowi załącznik/
Radny R. Szmajdziński – zwrócił się z zapytaniem w stosunku do ilu wykonawców 
sformułowano uwagi w ramach reklamacji, co do jakości wykonywania inwestycji. 
Radny R. Wójcik – zwrócił się z zapytaniem, kiedy dokonano odbioru inwestycji drogowych 
wraz z rondem w centrum miasta, ponieważ obecnie wykonywane są przykanaliki i inne 
drobne poprawki.
 Zwrócił się z zapytaniem , jaka inwestycja jest  wykonywana w Alejkach Sienkiewicza.
Radna G. Sobieszek – zwróciła uwagę na wydatki w zakresie wykonania monitoringu, czy 
planowane są  dalsze  podłączenia w tym roku czy w roku następnym ,  ponieważ środki 
finansowe są wykorzystane nie są wykorzystane.
Pan G. Pełka – poinformował, że  reklamacji w 2013 roku nie było, wykonawcy dokonywali 
poprawki i usuwali usterki. Natomiast były reklamacje w poprzednich latach.
Poinformował, że odbiór końcowy  inwestycji drogowej przy ul. Kurkowej i ul. 
Stanisławskiego odbył się w dniu 30 października 2013 roku. Obecnie są wykonywane
przykanaliki w miejscach, gdzie nie odpływała woda do krat ściekowych przy ul. 
Stanisławskiego, ul. Krakowskiej, Bonifraterskiej. Regulowano skrzynki zasuw 
wodociągowych oraz włazy do kanalizacji sanitarnej.
Komisja Ruchu Drogowego miała pewne uwagi odnośnie oznakowania ulic, które zostały 
usunięte. Naczelnik poinformował, że w Alejkach Sienkiewicza wykonywana jest kanalizacja 
deszczowa w ul. Wegnera i wykonywane jest podłączenie do studni. 
Poinformował, że prace w zakresie monitoringu są wykonane w całości, ale powinny być 
zapłacone zaległe faktury.
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Radny R. Szmajdziński – poinformował, że najwięcej fuszerek było przy wykonywaniu 
placu zabaw przy Baszcie, gdzie podczas otwarcia  mieszkańcy oraz goście zaproszeni stali 
w gruzie i szkle a chodnik się rozpadał i później został naprawiony.
Stwierdził, że jest zainteresowany zagospodarowaniem terenu wokół Baszty, urządzeniem 
placu zabaw,  trawników. Minęło pół roku, nawieziono zamiast ziemi dużo gruzu, który został 
wyzbierany przez mieszkańców dzielnicy. Firma wykonująca zagospodarowanie terenu 
powinna podzielić się z przedstawicielami Zarządu Osiedla uzyskanymi gratyfikacjami.
Naczelnik twierdził, że nie było żadnych reklamacji, usterki będą usunięte własnymi siłami na 
koszt  budżetu miasta.
Radna E. Zbudniewek -  poinformowała, że na ul. Warszawskiej naprzeciw wjazdu do 
Biedronki  jest przełom w asfalcie, który się pogłębia i należy go naprawić.
Radny R. Wójcik – poinformował, że pytał o źle wykonane parkingi przy ulicy 
Bonifraterskiej i otrzymał odpowiedź , że będą poprawione, wylane emulsją.
Pan G. Pełka – poinformował, że przy wykonaniu placu zabaw były zgłoszone wykonawcy 
usterki i zostały usunięte. Gruz znajdował się w głębi ziemi a nawieziono ziemi czystej.
Wyzbierano szkła, gruz, kamienie, usunięto pieńki. Ul. Warszawska jest obecnie  ulicą 
powiatową  a od 1 stycznia b.r. będzie przejęta przez miasto. Należy zastanowić się co można 
wykonać na tej ulicy. Parkingi zostały naprawione bardzo dobrym asfaltem  i wykonane są 
dobrze ale obecnie są zalane wodą.
Radny J. Kośmider – stwierdził, że planowana jest modernizacja Miejskiej Oczyszczalni 
Ścieków, która ma być zakończona w 2015 roku. Zwrócił się z zapytaniem, jaki planowany 
jest ogólny koszt modernizacji oczyszczalni ścieków i czy będzie etapami inwestycja 
realizowana.
Burmistrz Miasta – poinformował, że trudno obecnie powiedzieć jaki będzie koszt ogólny 
modernizacji oczyszczalni ścieków. Było spotkanie z projektantami z Wrocławia i konieczne 
jest podjęcie decyzji z naszej strony odnośnie wielkości przebudowy Oczyszczalni Ścieków. 
Planowana jest modernizacja etapami, wystąpiono z wnioskiem o dofinansowanie do Urzędu 
Marszałkowskiego. Stwierdził, że jeśli Miasto otrzyma dofinansowanie do zakres prac będzie 
większy a  w innym przypadku znacznie mniejszy. Koszt ogólny inwestycji wynosi około 
20- 30 mln złotych.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju  Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Jacek Haczykowski .
Opinie Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił  Z-ca przewodniczącego Komisji Radny 
Grzegorz Michalak.
                                                          / stanowią  załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada Miejska przyjęła informację do 
wiadomości.

Ad.5. 

1/ Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2013 rok – przedstawił 
      Pan  Arkadiusz Podsędek   Skarbnik Miasta.
                                                    / stanowi załącznik/ 
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Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju  Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Jacek Haczykowski .
Opinie Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił  Z-ca przewodniczącego Komisji Radny 
Grzegorz Michalak.
                                                          / stanowią  załączniki/
Radny R. Wójcik –stwierdził, że do oświaty w miesiącu październiku i listopadzie na 
wydatki oświatowe dołożono 385.000 złotych. Zwrócił się z zapytaniem ,czy wystarczy 
środków finansowych w oświacie do końca b.r. Stwierdził, że to  bardzo dobrze, że wydatki 
na ZUS będą zapłacone w grudniu br. Czy zaplanowano  wydatki  na  ZUS w 2014 r ,czy 
przewidziano te wydatki w  roku następnym. Stwierdził, że jest przeciwny, aby wydatki 
z budżetu na Dzień Nauczyciela, czy Łowickie Jadło były przeznaczane środki finansowe 
dopiero w listopadzie b.r. Środki finansowe na wydatki bieżące powinny być w miesiącu, gdy 
ponoszone są koszty.
Radny zwrócił się z zapytaniem jak wyglądają dochody za 10 miesięcy z podatku PIT 
w porównaniu do planu oraz wydatki ze sprzedaży majątku.
Burmistrz Miasta – poinformował, że wyjaśniano poruszane problemy na posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta.
Sprawa przesunięć środków finansowych dla Zespołu Szkół przy ul. Grunwaldzkiej była 
wyjaśniana, że księgowa przebywała na dłuższym zwolnieniu lekarskim i nie było kto 
wyliczyć nagrody dla Pani Dyrektor Szkoły. Umowę z Urzędem Marszałkowskim na 
realizację projektu Marka – Folklor Łowicki II etap podpisano miesiąc temu. 
Wówczas środki finansowe własne wydano na zakup niezbędnych materiałów na Łowickie 
Jadło. Ogólny koszt całego projektu  wynosi 800.000 złotych a dofinansowanie 85 % .
Stwierdził, nie ma naruszenia prawa  w tych działaniach ale była taka  konieczność. 
Ze sprzedaży majątku osiągnięto wpływy około 900.000 złotych. 
Nadmienił, że sprzedano teren przy ul. Uchanka prawie 6.500 m2  za prawie 400.000 złotych. 
Od 5 grudniu b.r.  planowane jest 12 przetargów planowane jest sprzedanie nieruchomości 
o wartości 2.600.000 złotych  oraz kotłownie.
Radny R. Wójcik – stwierdził, że jest koniec listopada b.r. ze sprzedaży majątku dochody 
były 900.000zlotcyh  a plan na ten rok wynosi 2 mln złotych.
Pan A. Podsędek  - stwierdził, że po zmniejszeniach planu  wpływy z podatku PIT do końca 
roku powinny być zrealizowane.
Burmistrz Miasta – poinformował, że wpłata za miesiąc październik b.r. wynosi 2.117.170 
złotych a do końca roku pozostało 4.348.708 złotych.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju  Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Jacek Haczykowski .
Opinie Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił  Z-ca przewodniczącego Komisji 
Radny Grzegorz Michalak.
                                                          / stanowią  załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                  17 „za” ,1 „przeciw”, 1 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów 
                                       U c h w a ł ę  Nr XLVIII/ 326/2013
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2/Projekt uchwały w sprawie  wyboru członków Sądu Honorowego – przedstawił 
Przewodniczący Rady Miejskiej H. Zasępa.
                                          / stanowi załącznik/
                                     Pytań i uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował  przegłosowanie projektu uchwały:
                                 19 „za” ,0„przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                    U c h w a ł ę  Nr  XLVIII/327/2013
3/Projekt uchwały w sprawie  zasięgnięcia informacji o kandydatach na  ławników 
od Komendanta  Wojewódzkiego Policji w Łodzi - przedstawił Przewodniczący 
Rady Miejskiej H. Zasępa.
                                              / stanowi załącznik/
Radny R. Szmajdziński – poinformował, że jest Przewodniczącym Zespołu Opiniującego 
kandydatów na ławników,  prace przebiegają prawidłowo , zostały sprawdzone  dane 
osobowe podpisujących poparcie dla kandydatów na ławników.  Podziękował za dużą pomoc 
przy pracach w Zespole Opiniującym Pani J. Kardjalik z BRM.
Radny M. Trzoska – poinformował, że  nie powinny być postawione przecinki pomiędzy 
jednym imieniem a drugim.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przecinki zostaną  zlikwidowane.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                   19  „za” , 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                U c h w a ł ę  Nr XLVIII/328/2013
4/Projekt  uchwały  w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Wspierania Rodziny na 
lata 2013-2015   dla Miasta Łowicza – przedstawił  Pan Marek Dziedziela Dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.
                                                  / stanowi załącznik/
Radny R. Wójcik – podziękował  Dyrektorowi MOPS za  opracowanie Programu 
Wspierania Rodziny.
Radny R. Wójcik wraz z Radnym R. Szmajdziński  zgłosili pisemny wniosek w sprawie 
dokonania zmian w projekcie uchwały.
                                               / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z zapytaniem do Dyrektora MOPS , czy 
możliwe jest wprowadzenie wniosku Radnych do Programu Wspierania Rodziny.

Pan M. Dziedziela – Dyrektor MOPS – poinformował, że wnioski Radnych są możliwe do 
wpisania do Programu.

Radna G. Sobieszek – zwróciła się z zapytaniem, jakie są efekty realizacji programu.
Pani A. Sznicer – Główny Specjalista ds. kontroli Urzędu Miejskiego –poinformowała, 
że w ramach kontroli MOPS analizowała realizację projektów. Było kontrolowanych 
10 kontraktów z 2012 roku ,które dotyczyły projektu, w tym 2 zakończyły się sukcesem.
Dwie osoby zdobyły konkretną pracę, każdy z projektów pozwalał zdobyć  konkretne 
umiejętności czyli stwarzał równe szanse, podwyższono kwalifikacje. 
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Dane liczbowe są mało wymierne, każda z osób biorąca udział w projekcie odniosła pewien 
sukces.
Radna E. Zbudniewek – stwierdziła, że osoby będące pod opieką MOPS podnosiły 
kwalifikacje ale często osoby nie chcą pracować mając nawet konkretny zawód.
Radny L. Plichta – zwrócił się z zapytaniem ,czy można uzupełnić program o  wpisanie 
innych Klubów Sportowych  oraz wykreślić Klub Sportowy „ Pelikan” a wpisać UKS 
„Pelikan”
Pan M. Dziedziela – poinformował, że na stronie 18 powinny być wpisane bardziej ogólnie
„ kluby i organizacje sportowe działające na terenie miasta Łowicza” 
Przeprosił Radnych za błąd na stronie 18. Pomyłkę tą zauważono przez członków na 
posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej.
Radna G. Sobieszek – poinformowała , że występowała z zapytaniem, dlaczego nastąpił taki 
spadek w udzielaniu porad prawnych, psychologicznych i pedagogicznych w 2012 roku 
w stosunku do 2011 roku prawie o 50%.
Pan M. Dziedziela – poinformował, że  MOPS nie ma Radcy Prawnego na etacie
ale 2 pracowników ma ukończone studia prawnicze i udziela porad prawnych.

Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił  Przewodniczący Komisji  Radny 
Leszek Plichta.
                                                   / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie wniosku Radnego 
R. Wójcika i radnego R. Szmajdzińskiego.
                                      12 „za” , 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że wniosek został przyjęty.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały wraz 
z wnioskiem i proponowanymi zmianami.
                                      19„za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                              U c h w a ł ę   Nr XLVIII/329/2013
Radny  R.  Wójcik  –  poprosił  o  przekazanie  życzeń  pracownikom MOPS  z  okazji  Dnia 
Pracownika Socjalnego.
Radny T. Żaczek – zaapelował do Radnych z Komisji Rewizyjnej o składanie propozycji do 
planu pracy Komisji na 2014 rok do końca Sesji.
 5/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  zabudowanych 
nieruchomości (dawnych  kotłowni B 6, D 15,D 2) położonych w Łowiczu –
 przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.
                                             / stanowi załącznik/
                                            Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  przedstawił  Zastępca  Przewodniczącego  Komisji 
Radny Grzegorz Michalak.
Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.
                                            /stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
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                                   19 „za” ,0„przeciw”,0„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                   U c h w a ł ę   Nr XLVIII/330/2013
 6/ Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu finansowania zadań      
 z zakresu usuwania azbestu   i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Miasta 
Łowicza – przedstawił  Pan Paweł Gawroński  Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych       
                                        / stanowi załącznik/                                        
                                         Pytań i  uwag nie zgłoszono.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  przedstawił  Zastępca  Przewodniczącego  Komisji 
Radny Grzegorz Michalak.
Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.
                                              / stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                            19„za” , 0„przeciw”,0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                              U c h w a ł ę  Nr XLVIII/331/2013 
7/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości 
gruntowych  stanowiących  własność Gminy Miasta Łowicza-  przedstawił   Pan Paweł 
Gawroński Naczelnik Wydziału   Spraw Komunalnych.
                                                   / stanowi załącznik/
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Radny Grzegorz Michalak.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawi Przewodniczący Komisji
Radny Jacek Haczykowski.
                                               / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                        19 „za” , 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła  jednogłośnie
                                        U c h w a ł ę  Nr XLVIII/332/2013
8/Projekt  uchwały  w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania,  wprowadzenia 
opłat  za  Parkowanie  pojazdów samochodowych w Strefie  Płatnego Parkowania  oraz 
sposobu ich pobierania - przedstawi  Pan Paweł  Gawroński Naczelnik   Wydziału  
                                               Spraw Komunalnych.
                                             / stanowi załącznik/
Radna E. Zbudniewek – poinformowała, że ul. Zduńska od wielu lat była ulicą  handlową, 
obecnie 17 lokali jest pustych do wynajęcia na odcinku od Starego Rynku do ul. Browarnej. 
Należy  zastanowić  się  czy  wprowadzenie  Strefy  Płatnego  Parkowania  wpłynęło  na  brak 
rozwoju  handlu  w  mieście.  Zwróciła  uwagę,  że  na  ul.  Zduńskiej  były  lokale  drobnych 
przedsiębiorców, gdzie najczęściej zatrudnionych było 2-3 osoby z rodziny. 
Należy zastanowić się jak pomóc przedsiębiorcom, może zastosować zwolnienia z podatków.
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Sklepy wielkopowierzchniowe przejęły główny handel w mieście a Targowica Miejska jest 
brudna  i  nieinwestowana.  Dzierżawca  Targowicy zaniedbuje  swoje  obowiązki  w zakresie 
sprzątania terenu np. odśnieżania. Z centrum miasta handel i usługi znikają, na co nie 
powinniśmy pozwolić.  Imprezy sportowe,  kulturalne  są bardzo ważne,  ale  należy ożywić 
centrum miasta i pomóc, aby ludzie  mogli zarabiać .
Należy opracować program długofalowego działania i  ożywienia centrum miasta. 
Miasto  Łowicz  było  jednym z  większych  i  decydujących  ośrodkiem w  zakresie  kultury, 
handlu. Zwróciła uwagę, że czynsze za lokale są zbyt wysokie, dlatego brakuje chętnych do 
wynajęcia tych lokali.
Burmistrz Miasta –  poinformował, że lokali i  punktów usługowych na ul. Zduńskiej jest 
obecnie więcej niż kiedykolwiek, zabudowano wiele bram. Obecnie handel rozwija się na 
Nowym Rynku, 1 Maja, 3 Maja, ul. Browarnej i 11 Listopada oraz ul. Krakowskiej, Koziej, 
Podrzecznej.  Liczba mieszkańców miasta i powiatu się zmniejsza a klientów jest coraz mniej.
Większość  handlu przejmują sklepy wielkopowierzchniowe oraz handel internetowy.
Stwierdził, że jako Burmistrz Miasta jest zmartwiony, że lokale są puste, dobrze aby handel 
i usługi się rozwijały. Podatki są umarzane różnym firmom. 
Poinformował, że dzięki działaniom władz miasta udało się dokonać otwarcia drugiej części 
ul. Zduńskiej od ul. Browarnej do Starego Rynku. Stwierdził, że na Targowicy Miejskiej nie 
jest źle, kolektor ciepła ma być ma być poprawiony, ale handel się rozwija, prawie codziennie 
sprzedawcy sprzedają  swoje  towary.  Głównym dniem handlu  jest  piątek  i  sobota,  można 
zakupić  wszystkie  produkty,  które  są  w  sklepach.  Corocznie  poprawiają  się  warunki  do 
handlu  oraz  oświetlenie.  Poinformował,  że  przy  przebudowie  ronda,  ulicy,  zgłaszali  się 
handlowcy,  że dochody są mniejsze  i  wówczas  występowali  o  odroczenie  czy umorzenie 
podatku.  Imprezy  sportowe  i  kulturalne  są  potrzebne  i  konieczne.  Każda  złotówka 
zainwestowana w sport zwraca się trzykrotnie, podobnie z imprezami kulturalnymi. 
Imprezy na Dni Łowicza są urządzane wspólnie z OSM i są potrzebne. Łowickie Jadło było 
finansowane z projektu unijnego. Wiele osób występuje z prośbą, aby nie rezygnować 
z  imprez  folklorystycznych  czy  występów w Boże  Ciało.  Niektóre  imprezy  są  tanie  jak 
występ Mazowsze za 15 tys.  złotych.  Przed imprezami poszukiwani są sponsorów i ceny 
zawsze  są  negocjowane.  Opracowywane  są  różne  programy na  przedsiębiorców,  kupców, 
zmniejszono opłaty za reklamy.
Radna E. Zbudniewek – stwierdziła, że pamięta, że na ul. Koziej były parterowe domki, 
gdzie były sklepy mięsno-wędliniarskie.
Radny R. Szmajdziński – poinformował, że 20 lat temu produkt krajowy brutto składał się 
z handlu i usług co stanowiło 7% a dzisiaj jest to 20 %  a w krajach  wysoko rozwiniętych 
ponad 30 %. Obecnie zmienia się specyfika handlu, który dalej będzie funkcjonował
 i stanowił ważny element życia gospodarczego miasta.
Stwierdził, że nie zgadza się z wypowiedzią Burmistrza Miasta, że „każda złotówka wydana 
na  sport  zwraca  się  trzykrotnie”,  Jako  Radny  twierdzi,  że  jest  ona  zmarnowana. 
Poinformował, że jako Radni  byli  na kilku treningach Klubów Sportowych i przedstawią 
odpowiedni raport Burmistrzowi miasta w tej sprawie.
Radni są sobie winni, tematy wprowadzane są na Sesje w ostatniej chwili i nie ma czasu na 
konsultacje , dyskusję a Radni wierzą w to co mówi Burmistrz Miasta. 
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O wprowadzeniu Strefie Płatnego parkowania mówiono od roku i to było główną przyczyną 
otwarcia II części ulicy Zduńskiej , a nie dalekowzroczność Burmistrza Miasta. 
Radni wiele spraw przyjmują milcząco, zgadzają się na przedłożone materiały, czy projekty
uchwał  przez Naczelników Wydziałów , czy Burmistrza Miasta. 
Poinformował, że był na spotkaniu w Baszcie, gdzie Burmistrz Miasta mówił o szerokich 
konsultacjach w sprawie płatnego parkowania ale nie wszyscy mieszkańcy o nich  słyszeli. 
Radni otrzymali projekt budżetu miasta na 2014 rok a następnie w mediach Burmistrz Miasta 
będzie tworzony budżet obywatelski i będzie wprowadzony na sesji budżetowej. Propozycję 
Burmistrza Miasta trudno nazwać budżetem obywatelskim.
Burmistrz  Miasta  wierzy  w  swoja  grupę  14  Radnych  i  zmiany  w  budżecie  będą 
wprowadzone.  Budżet  Obywatelski  powinien  rozpoczynać  się  od  podjętej  uchwały  przez 
Radę Miejska. Brakuje czasu na konsultacje a obecność 2 Radnych z opozycji na spotkaniu 
w siedzibie Baszty była zaskoczeniem dla Burmistrza Miasta.
Stwierdził,  że należy stworzyć możliwość wyjścia naprzeciw przedsiębiorcom , ale można 
dokonać  zwolnienia  z  opłat   za  parkowanie  na  55  minut,  co  może  być  zgodne  z  ich 
propozycjami. Należy naprawić to co można, aby byli zadowoleni wszyscy mieszkańcy.
Radna J. Głowacka –  stwierdziła, że można pobrać bilet na  30 min. na Nowym Rynku, 
wykorzystać go, następny można pobrać na ul. Zduńskiej i na Starym Rynku. 
Czy takie działania będzie zgodne z prawem.
Radny T. Charążka – stwierdził, że jako Radny popiera 30 min. bez naliczania opłat 
za płatne parkowanie, co będzie z korzyścią dla przedsiębiorców, ale jest trudne do 
wyegzekwowania. Kierowca co 30 minut może pobierać bezpłatny bilet. 
Może  się  okazać,  że  dochody  z  funkcjonowania  Strefy  Płatnego  Parkowania  mogą  być 
znikome. Celem wprowadzenia Strefy Płatnego Parkowania była poprawa bezpieczeństwa, 
ale tego celu nie osiągnięto, ponieważ dalej są stłuczki i potrącenia , a dochody są słabe.
Należy  sprawę  przemyśleć  jeszcze  raz  i  zrezygnować  z  wprowadzenia  Strefy  Płatnego 
Parkowania.
Radny R. Wójcik – stwierdził, że wprowadzając Strefę Płatnego Parkowania miały 
się bilansować wydatki i dochody ze strefy, ale miasto miało nie dopłacać.
Poinformował, że będzie głosował za zwolnieniem z opłat przez 30 minut, należy liczyć się 
z  dopłacaniem  z  budżetu  miasta.  Przedsiębiorcy,  kupcy  tworzą  ponad  50  %  produktu 
krajowego  brutto,  zatrudniają  ponad  70  %  ludzi.  Należy  brać  pod  uwagę  zdanie 
przedsiębiorców. Stwierdził, że rozmawiał z Przewodniczącym Rady Miejskiej, że projekty 
uchwał są radnym przedkładane w ostatniej chwili przed komisją czy sesją i nie ma czasu na 
zapoznanie się z nimi. Zaapelował do Przewodniczącego Rady, aby takie rzeczy nie zdarzały 
się zbyt często. Zapytał czy konsultował Burmistrz Miasta z  Wydziałem Prawnym i Nadzoru 
Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi  w sprawie planowanej zmiany w uchwale. 
Stwierdził, że zaufanie do Burmistrza Miasta zostało mocno nadwyrężone, ponieważ miesiąc 
temu informowano, że nie wolno wprowadzić 30 min. bez opłat,  bo to nie zgodne z prawem. 
Może  nadzór prawny zakwestionować podjętą uchwałę  Rady Miejskiej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej –  poinformował, że ostatnio wprowadzane uchwały były 
zasadne i konieczne do wprowadzenia a trybie pilnym.
Burmistrz  Miasta  –  poinformował,  że  będzie  się  zawsze  denerwował,  jeśli  będą 
wykorzystywane słowa, których nie używał.
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 Stwierdził,  że  o Strefie  Płatnego Parkowania mówiło się od 2012 roku,  czerwcu została 
podjęta uchwała. Szeroka dyskusja była od 2007 roku z mieszkańcami  na spotkaniach, oraz 
w mediach i przy różnych okazjach. Były konsultacje ze Społeczną Radą Gospodarczą, która 
opiniuje ważniejsze projekty uchwał zwłaszcza podatkowych.
Kierowcy parkujący samochody powinni pobrać bilet „0, który obowiązuje w całej Strefie 
Płatnego  parkowania  do  czasu  go  wykorzystania.  Na początku  tworzenia  Strefy Płatnego 
Parkowania zakładano, że nie będzie dochodów ale powinny się bilansować dochody 
z wydatkami na ten cel.
Obecnie proponowana jest zmiana na 30 min. bezpłatnego parkowania, która  wprowadzona 
jest  na  wniosek  przedsiębiorców,  właścicieli  kamienic,  sklepów.  Należy  liczyć  się,  że 
sprawdzenie  uchwały  i  publikacja  potrwa  jakiś  czas.  Miesiąc  temu  mówiłem,  że  nie  ma 
podstaw formalno –prawnych, bo takie miałem przekonanie. Nie było konsultacji z Nadzorem 
Prawnego Urzędu Wojewódzkiego , obecnie konsultowałem się ustnie i powinna być przyjęta. 
Pan  P.  Gawroński  –  stwierdził,  że  Radna  J.  Głowacka  przyjęła  założenie,  że  kierowca 
parkujący samochód może przejeżdżać z miejsca na miejsce wykupując bilet zerowy.
Jeżeli inkasent namierzy dany samochodów i zrobi zdjęcie to opłata karna zostanie naliczona.
Obecnie ustawione parkometry nie są połączone siecią informatyczną nie można wykluczyć, 
że kierowcy będą to wykorzystywali przemieszczając się, bo nie ma nr rejestracyjnych na 
biletach. Wybrano najtańsze parkometry, bo środki finansowe były ograniczone.
Radny T. Charążka – poinformował, że najczęściej zdjęcia są wykonywane samochodom 
bez żadnego biletu, trudno aby inkasenci robili zdjęcia wszystkim samochodom.
Wprowadzenie proponowanej uchwały na pewno będzie to trudne do wyegzekwowania.
Radny J.  Kośmider-  poinformował,  że  Rada  Miejska  podjęła  uchwałę  o wprowadzeniu 
Strefy Płatnego Parkowania i należy ja utrzymać do czerwca 2014 roku. Co najmniej od roku 
mamy w Polsce duży kryzys, co może być powodem zmniejszenia handlu.
Opłaty wprowadzone za parkowanie nie są zbyt wysokie.
Radny  J.  Haczykowski  –  poinformował,  że  pomysł wprowadzenia  opłaty  po  30  minut 
parkowania jest z korzyścią dla handlu i przedsiębiorców. Wszystkim zależy, aby handel na 
terenie miasta się rozwijał. Wcześniej był apel Radnej E. Zbudniewek o wyłączaniu z ruchu 
samochodowego Starego Rynku , ale to nie będzie pomoc dla lokalnego handlu.
Radna  E.  Zbudniewek  -   poinformowała,  że  w  2007  roku  był  ogłoszony  konkurs  na 
zagospodarowanie  Starego  Rynku  co  nie  zostało  zrealizowane.  Można  by  urządzić 
kawiarenki,  sklepy z  pamiątkami,  przedsiębiorcy mogliby zarabiać.  Szkoda takiego placu 
wykorzystywać na parking ,można urządzić to w taki sposób, aby  Rynek przynosił dochody.
Radny G. Michalak- stwierdził, że  wcześniej nie było możliwości przejazdu przez 
ul. Zduńską większym samochodem oraz trudno było znaleźć miejsce do parkowania.
Wprowadzenie parkometrów ułatwia przejezdność ulicy i istnieje możliwość zaparkowania. 
Poinformował, że miał obawy co do ilości parkometrów, ale zawsze można było podjechać 
w jego pobliże. Od czasu wprowadzenia Strefy Płatnego parkowania nie ma szybkiej jazdy 
przez  kierowców  młodocianych.  Trudno  jest  wywnioskować,  czy  wprowadzenia  Strefy 
Płatnego Parkowania jest powodem do zmniejszenia obrotów sklepach. 
Wprowadzenie 30 min. bezpłatnego parkowania może obowiązywać od 1 marca b.r.  
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Umowa jest podpisana z firmą do końca czerwca 2014 roku, co spowoduje, że zdobędziemy 
pewne doświadczenie w tym zakresie  Obecnie są wprowadzone parkometry na okres próbny. 
Stwierdził, że  jest za podjęciem uchwały, która może być z korzyścią dla przedsiębiorców.
Radny H. Zasępa – poinformował,  że będąc na spotkaniu na Osiedlu Górki  mieszkańcy 
pozytywnie wyrażali się na temat wprowadzonej Strefy Płatnego Parkowania.
Radny T. Charążka – stwierdził, że jako mieszkaniec obserwuje, że wprowadzenie Strefy 
Płatnego Parkowania spowodowało mniejsze obroty handlowe w centrum miasta a miasto się 
wyludniło. Możliwość zaparkowania na ul. Zduńskiej  nie zrekompensuje strat. 
Wolnych lokali w centrum może przybywać. Należy obserwować czy jest więcej korzyści czy 
strat  i  niezadowolenia  mieszkańców  miasta  w  powodu  wprowadzenia  Strefy  Płatnego 
Parkowania.
Radny T. Żaczek – zwrócił się z zapytaniem do Pana P. Przyżyckiego, czy na spotkaniu 
w Baszcie mówiono, że należy przeczekać a od czerwca 2014 roku nie będzie Strefy Płatnego 
Parkowania.
Pan P. Przyżycki – mieszkaniec miasta - stwierdził, że konkretnie Pan Burmistrz Miasta 
nie powiedział, że parkometry będą do czerwca 2014 roku. 
Z  toku  wypowiedzi  wywnioskowano,  że  umowy  z  firmą  nie  można  zerwać,  bo  są  to 
konsekwencje w postaci kar. Firma może  domagać się kar z tytułu utraconych zysków.
Stwierdził,  że  mieszkańcy  miasta  oczekują,  aby  Strefa  Płatnego  Parkowania  była 
zlikwidowana. Mieszkańcom miasta chodzi o to, aby wjeżdżać w Strefę Płatnego Parkowania 
i nie ponosić opłat. Radni powinni wysłuchać mieszkańców czego oczekują.
Podstawowym problemem jest wprowadzenie Strefy Płatnego Parkowania, jeśli dz. Górki jest 
zadowolona z obecnej sytuacji to można im wprowadzić płatne parkowanie.
Zwrócił uwagę, że społeczeństwo jest coraz biedniejsze, jeśli podjęto niewłaściwą decyzję to 
należy to zmienić. Przedsiębiorcy drobni starają się w jakiś sposób zarobić środki finansowe, 
średnia wieku jest powyżej 40 lat , na utrzymaniu są rodziny. Pracy nie ma dlatego należy 
myśleć  o  zarabianiu  pieniędzy.  Przedsiębiorcy  ponoszą  duże  koszty  za  energię,  podatki, 
utrzymanie lokalu. Radni powinni zrozumieć problem przedsiębiorców, którzy odczuwają, 
że dzieje się źle. Można wprowadzić 55 min. bezpłatnego parkowania skoro miasto nie chce 
zarabiać.  Parkometry są złej  jakości  ,bo nie  wydaje drobnych.  Jeżeli  Radni  nie  wierzą w 
podpisy to można zebrać dodatkowe podpisy z PESELEM, mieszkańcy są niezadowoleni z 
dodatkowego podatku jaki wprowadzono. Mieszkańcy proszą o rozważenie problemu 
i wprowadzenia 55 minut wolnych od opłat za parkowanie.
Radny J. Kośmider – poinformował, że została wprowadzona Strefa Płatnego Parkowania 
i należy ją do czerwca 2014 roku utrzymać, nie należy zarzucać radnym, że nie rozumieją 
przedsiębiorców, bo niektórzy doskonale znają ich problemy.
Radny J. Haczykowski – poinformował, że po wyjściu ze spotkania 1  mieszkaniec miasta 
wyraził się, że nie należy rezygnować ze Strefy Płatnego Parkowania tylko wprowadzić 
30 min. bezpłatnego parkowania.
Burmistrz Miasta – poinformował, że na wszystkich spotkaniach z mieszkańcami 
w Zarządach Osiedli poruszano problem płatnego parkowania wyrażając swoje zadowolenie.
Mieszkańcy  wystąpili  ze  150  pismami  z  prośbą  o  wprowadzenie  30  minut  bezpłatnego 
parkowania proponujemy w/w projekt uchwały. 
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Należy szanować wolę mieszkańców, chociaż wprowadzenie opłaty 50 gr za pierwsze 
30 minut parkowania nie można nazwać błędem. Wniosek Radnego R. Szmajdzińskiego 
o wprowadzenie 55 minut bezpłatnego parkowania został na komisjach odrzucony.
Radny R. Wójcik – stwierdził, że poprzednią uchwałę w zmienionych stawkach 
za  parkowanie  wprowadzono  w  ostatniej  chwili.  Radni  koalicyjni  wiedzieli  znacznie 
wcześniej o zamysłach Burmistrza Miasta,  ale nie opozycyjni radni.
Radna G. Sobieszek -   stwierdziła, że szanuje demokrację. Nawiązała do wypowiedzi Pana 
P. Przyżyckiego i zakładając pewną hipotezę, że Rada Miejska chce podnieść podatki, czy 
opłatę  za  wodę i  mieszkańcy złożą  pismo do Przewodniczącego Rady z  4.000 podpisów 
mieszkańców, że nie zgadzają się z proponowanymi zmianami. Wówczas budżet miasta nie 
ma szans realizacji. Nadmieniła, że prawie 40% budżetu miasta przeznacza się na oświatę, 
może brakować na utrzymanie szkół, pensje nauczycieli, opłatę za wodę, ścieki, energię, 
na dodatkowe zajęcia i dodatkowe godziny, które są płacone aby kształcić dzieci.
Argument 2 700 podpisów mieszkańców nie jest właściwy. Stwierdziła, że Radni nie chcieli 
krzywdy mieszkańców i przedsiębiorców, ale wprowadzając Strefę Płatnego Parkowania 
w uzasadnieniu napisano w pierwszym zdaniu” mając na względzie konieczność zwiększenia 
rotacji pojazdów parkujących w obszarze deficytu miejsc parkingowych w centrum miasta”
Poinformowała, że jeśli Strefa Płatnego Parkowania się nie sprawdzi to Rada Miejska będzie 
potrafiła to zmienić i przyznać się do błędu. Radni są mieszkańcami miasta i chcą, aby było 
dla miasta jak najlepiej.
Radny R. Szmajdziński - stwierdził, że Radni mają prawo zgłaszać poprawki na komisjach 
i na Sesji, nie decyduje o tym Burmistrz Miasta tylko radni. 
Poinformował, że 2 700 podpisów mieszkańców zrobiło na nim pewne wrażenie, widocznie 
nie na Radnej R. Sobieszek. Należy czasem przyznać się, że popełniono błąd, 
za co przeprosić, ale należy uszanować wolę większości radnych.
Pan  Dariusz  Bielecki  –  mieszkaniec  miasta stwierdził,  że  w  ten  sposób  informujemy 
Radnych, że dzieje się krzywda. Można obecnie podjechać pod sam sklep na ul. Zduńskiej, 
ale  jest  ich  coraz  mniej.  Należy  wyegzekwować,   aby  samochody  stały  wzdłuż  ulicy 
Zduńskiej a przejezdność była by większa. 

Opinię  Komisji  Społecznej  –  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Grażyna 
Sobieszek.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  przedstawił  Zastępca  Przewodniczącego  Komisji 
Radny Grzegorz Michalak.
Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji 
Radny Jacek Haczykowski.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny 
Leszek Plichta.
                                                         / stanowią załączniki /
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                           14 „za” , 0„przeciw”, 3 „wstrzymujące”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów
                                           U c h w a ł a   Nr XLVIII/333/2013
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Ad.7.     
 Informację  o działaniach w okresie między Sesjami – przedstawił Pan Krzysztof 
Jan Kaliński  Burmistrz Miasta.
                                         / stanowi załącznik/
Burmistrz Miasta poinformował, że w dniu 14 listopada b.r. wspólnie z Zastępcą Burmistrza 
Miasta pojechali do Warszawy pociągiem odchodzącym z Łowicza o godz. 6.45 rano. 
Z Łowicza odjechało co najmniej 250 osób, na innych stacjach dosiadało wiele osób, że 
zabrakło miejsc siedzących. Rozmawiano z Prezesem Przewozów Regionalnych 
oraz Dyrektorem Kolei Mazowieckich o połączeniach. Rozmawiano z Prezesem Intercity 
o kursowaniu pociągu „ Kaszub” Planowana jest likwidacja pociągu „ Flisak” z Warszawy 
do Torunia, który jest deficytowy. Poinformował, że były rozmowy, aby pociąg „ Kaszub” 
zatrzymywał się w Łowiczu a nie w Kutnie. Mają być przedstawione koszty zatrzymania 
pociągu w Łowiczu.
Burmistrz Miasta – poinformował, że uczestniczył w spotkaniu na Wojewódzkich 
Obchodach Pracownika Socjalnego w  Łodzi w Teatrze im. Jaracza. 
W spotkaniu uczestniczył Marszałek Województwa Łódzkiego Pan W. Stępień  przy udziale 
przedstawicieli samorządów. Miasto Łowicz otrzymało podziękowanie za wprowadzenie jako 
jedno z pierwszych samorządów Karty 3 +, za organizowanie konferencji i zachęcanie do 
przystąpienia. Miasto Łowicz otrzymało tytuł „Samorząd przyjazny rodzinie” i nagrodę 
w wysokości 10.000 zł.                       
Burmistrz Miasta poinformował, że w lipcu Radny R. Wójcik zgłosił wniosek w sprawie 
utworzenia budżetu obywatelskiego. Wcześniej informowałem ,że realizowany ten budżet jest 
na spotkaniach z mieszkańcami. Podziękował Radnemu  R. Wójcikowi za inicjatywę.
Wiele miast tworzy budżety obywatelskie , popełniono wiele błędów, których Miasto chce 
uniknąć. Na wszystkich zebraniach mieszkańców wysłuchano problemów mieszkańców 
i dokonano wyboru 3 inwestycji dla  poszczególnych zarządów osiedli. Przeanalizowano 
możliwość zrealizowania inwestycji, oraz możliwość realizacji na naszych gruntach, czy 
projekty są przygotowane. Inwestycje planowane są za niewielkie kwoty, tak aby na każdym 
osiedlu była co najmniej jedna inwestycja za kwotę średnio za 40.000 złotych. 
Odbyło się spotkanie z Przewodniczącymi Zarządów Osiedlowych, którzy nie zgłosili innych 
ważnych inwestycji. Wszyscy Przewodniczący  Zarządów Osiedli zaakceptowali terminy 
 i regulamin głosowania.  Stwierdził, że tworząc budżet obywatelski chcemy pobudzać 
inicjatywę obywatelską. Środki finansowe są zarezerwowane w rezerwie inwestycyjnej 
projektu budżetu i planujemy wprowadzić autopoprawką  na posiedzeniach komisji 
w miesiącu grudniu b.r.
Poinformował, że 3 zarządy osiedla rozpoczęły prace, rozwieszono ogłoszenia i planowane są 
ogłoszenia w prasie i mediach. Można będzie głosować w siedzibach Zarządów Osiedli i na 
Stronie Internetowej  Urzędu Miejskiego przez okres 2 tygodni od 2 – 12 grudnia b.r.
Stwierdził, że będzie okazja do sprawdzenia aktywność mieszkańców i nagrodzić 
najaktywniejsze osiedle dodatkowymi inwestycjami.
Radny L. Plichta –poinformował, że pomysł Burmistrza Miasta o stworzeniu budżetu 
obywatelskiego jest prawidłowy i wzmaga aktywność mieszkańców. Problemem może być 
zbyt małe zainteresowanie mieszkańców. Należy stworzyć możliwość nagrodzenia 
3 najaktywniejszych Zarządów Osiedli dodatkową inwestycją.
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Radna E. Zbudniewek – stwierdziła, że szkoda ,że nie wiedziała o benefisie Pani Stachnal
i z przyjemnością  wzięła by udział w uroczystości.
Burmistrz Miasta – poinformował, że było to  podsumowanie pracy twórców ludowych
i  przygotowano niespodziankę dla Pani Stachnal.
Radny R. Wójcik – poinformował, że projekt budżetu na 2014 rok w niektórych 
planowanych inwestycjach jest niedoszacowany. W 2013 r realizowano inwestycje  takie  jak: 
ulica Korczaka plan był 200.000 zł a wykonanie 469.000 zł. a ulica Sadowa 250.000 zł a 
wykonanie  518.000 zł. Prawie 1.100.000 zł dołożono do kilku inwestycji. W budżecie miasta 
były zarezerwowane środki finansowe  na ewentualny zwrot środków unijnych.
Poinformował, że w wywiadzie z Panem Pierzankowskim  w dniu 11 listopada b.r. Burmistrz 
Miasta wypowiadał się na temat konieczności zaciągnięcia kredytu na inwestycje.
Poinformował, że uczestniczył w zebraniu Zarządu Osiedla Przedmieście, inicjatywa 
nagrodzenia osiedla jest bardzo dobra. Zarządzenie Pana Burmistrza i regulamin 
przeprowadzenia głosowania jest taki, że może się odbyć po 7 dniach po wywieszeniu 
ogłoszeń. Najwcześniej głosowanie w Zarządach Osiedla celem wyboru inwestycji może 
odbyć się  w przyszłą sobotę a termin jest zbyt krótki od 2 – 12 grudnia b.r. Zarząd Osiedla 
„Przedmieście” planuje dyżury w dniu 10 grudnia b.r. gdzie mieszkańcy mogą dokonać 
wyboru inwestycji. Stwierdził, że nie przygotowane  jest prawidłowo  przeprowadzenie 
wyboru przez Zarządy Osiedla inwestycji. Stwierdził, że wniosek w sprawie tworzenia 
budżetu  partycypacyjnego został złożony w lipcu b.r.  kilkakrotnie występowałem z prośbą 
o udzielenie odpowiedzi. Poinformował, że pomysł jest dobry, 
ale wykonanie jest chaotyczne, słabo przygotowane, ale należy liczyć, że w następnym roku 
będzie lepiej. 
Radny R. Szmajdziński -  poinformował, że wniosek utworzenia budżetu obywatelskiego 
został zgłoszony w lipcu b.r. ale Burmistrz Miasta twierdził, że jest to nie potrzebne, 
są konsultacje z mieszkańcami. Dobrze, że są organizowane spotkania w Zarządach 
Osiedlowych, choć czasem przy niskiej frekwencji. Propozycje mieszkańców można 
uwzględnić w budżecie miasta lub nie przyjąć ich do realizacji. Stwierdził, że prawdziwy 
budżet obywatelski jeśli zostanie przyjęty powinien być w 100 % zrealizowany i staje się 
integralną częścią budżetu. Propozycja Burmistrza Miasta nie jest budżetem obywatelskim bo 
powinna być  podjęta uchwała Rady Miejskiej w tym zakresie. Obecnie Burmistrz Miasta się 
ośmiesza. W drugim etap budżet Obywatelskiego rozpoczyna się od powołania komisji 
konkursowej składającej się z radnych , urzędników , przedstawicieli organizacji 
pozarządowych. Powinna być cała procedura, określenia kryterium , to mieszkańcy zgłaszają 
propozycje a nie Burmistrz Miasta. Komisja ma sprawdzić pod względem możliwości 
realizacji inwestycji. Obywatele powinni dokonać sami wyboru  i nie powinno być samowoli 
Burmistrza Miasta. Obecnie radni otrzymali projekt budżetu miasta na 2014 rok  a później 
w wywiadzie radiowym  Burmistrz Miasta informuje, że będzie budżet obywatelski i 
planowany jest do wprowadzenia autopoprawką. Burmistrz Miasta może wprowadzić 
autopoprawką zmiany w projekcie budżetu,  ale jeśli są konkretne  zasadnicze przyczyny.
Radny podziękował za udzielenie odpowiedzi po 4 miesiącach oczekiwania na wniosek 
Radnych  w sprawie budżetu obywatelskiego ,  świadczy to  o stosunku do radnych 
opozycyjnych.
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Mieszkańcy obecni na zebraniu w Baszcie ze śmiechem informowali , że Burmistrz Miasta 
pytał kto zaprosił na spotkanie 2 Radnych opozycyjnych. 
Stwierdził, że nie powinien chyba pytać Burmistrza Miasta czy może wziąć udział 
w zebraniu. Należy się wzajemnie szanować.
Radny odczytał treść odpowiedzi jaką otrzymał na wniosek w sprawie budżetu 
obywatelskiego. Stwierdził, że wspólnie z Radnym R. Wójcikiem zgłaszają wniosek nie mieli 
wpływu na tworzenie budżetu obywatelskiego. Zbyt późno jest na podziękowania dla 
radnych. Stwierdził, że nie poprze czegoś co jest wbrew zasadom i przepisom. To nie jest 
budżet obywatelski, ponieważ pod względem prawnym nie jest  przygotowany. 
Można było skorzystać z doświadczenia innych miasta takich jak; Sopot. Należy liczyć się 
z tym ,że w Zarządach Osiedlowych będzie niska frekwencja.
Na Osiedlu H. Dąbrowskiego proponuje się alejki w parku A. Mickiewicza, gdzie za 2 lata 
może być rewitalizacja całego parku. Druga propozycja chodnik na ul. Ułańskiej za garażami
Należy zastanowić się ile osób dziennie z niego korzysta.
Mieszkańcy na zebraniu określili, że oczekują remontu chodnika przy ul. Wojska Polskiego. 
Burmistrz Miasta narzuca zadania inwestycyjne  jakie powinny być wykonane na Osiedlu
to nie ma nic wspólnego z budżetem obywatelskiego.
Burmistrz Miasta – poinformował, że planowane inwestycje zawsze są niedoszacowane 
z ostrożności, ale są najczęściej są wolne środki finansowe w budżecie i można zawsze 
dofinansować. Zaplanowany jest nie duży kredyt na  2014 rok w wysokości 2 mln 700 tys. zł.
to spowoduje spadek zadłużenia miasta na 23 %. Dlatego może zachodzić potrzeba 
zaciągnięcia dodatkowego kredytu. 
Stwierdził, że jako Burmistrz Miasta jest spokojny, ale nie wtedy gdy mówi się słowa, których 
nie powiedział. Stwierdził, że budżetu obywatelskiego nie chciał formalizować dlatego 
przyjęto taka formułę. Można wprowadzić autopoprawką konkretne inwestycje do budżetu 
miasta na 2014 rok a środki finansowe są zarezerwowane w rezerwie inwestycyjnej. 
Poinformował, że na spotkaniu na Osiedlu H. Dąbrowskiego w tym roku oraz ubiegłym nikt 
z mieszkańców nie wspominał o budowie chodnika przy ul. Wojska Polskiego. 
Będzie spotkanie z Przewodniczącymi Zarządów Osiedli i skoro tak jest to ważny problem 
to można wprowadzić tą  inwestycję.
Planowany był chodnik naprzeciw Przedszkola przy kotłowni, który był zgłaszany 
wielokrotnie. Można wykonać chodnik przy ul. Wojska Polskiego.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że to zbieg okoliczności wpłynął na 
nieporozumienie w tym temacie.
Radny L. Plichta – poinformował, że zgodził się, aby zrealizować chodnik przy ul. Wojska 
Polskiego, ale nie mówiłem, że nie będzie renowacji Parku przy ul. A. Mickiewicza. 
Można wyeliminować chodnik przy Szkole Podstawowej  Nr 2 gdzie stoją samochody.
 Burmistrz Miasta zaproponował, aby ustalić w Zarządzie Osiedla H. Dąbrowskiego, 
który chodnik należy wykonać w pierwszej kolejności, można dokonać zmiany 
proponowanych inwestycji i ustalić 3 inwestycje najważniejsze.
Radny R. Szmajdziński – stwierdził, że chcemy dokonać zmiany proponowanych inwestycji 
a mieszkańcy niech zdecydują ,która inwestycja jest najważniejsza dla osiedla.
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Radny R. Wójcik – poinformował, że dobrze iż Burmistrz Miasta zgadza się, że może  być 
potrzeba zaciągnięcia dodatkowego kredytu w 201 4 roku . W proces tworzenia budżetu 
obywatelskiego powinni być włączeni radni i nie było by dyskusji na sesji.
Intencja utworzenia budżetu obywatelskiego jest cenna , ale jest przygotowywany zbyt 
chaotycznie i zbyt późno. Należało myśleć o tym od lipca b.r. Trudno będzie zweryfikować, 
że tylko mieszkańcy dzielnicy zagłosują na dane inwestycje , nie można sprawdzać dowodów 
osobiście, bo Zarząd Osiedla takich uprawnień. W każdej komisji powinien być 
przedstawiciel Urzędu Miejskiego. W głosowaniu Internetowym mogą głosować osoby, które 
ukończyły 16 lat, ale będzie to trudno zweryfikować, 
Można głosowanie nad budżetem obywatelskim i  przesunąć o miesiąc czy dwa  przygotować 
organizacyjnie dobrze głosowanie w Zarządach Osiedlowych. Ogłoszenie o możliwości 
głosowania nad budżetem obywatelskim będą zbyt późno. Nie wiele dni pozostaje nad 
głosowanie w zarządach osiedlowych. W przyszłym roku należy wcześniej rozpocząć prace 
nad budżetem obywatelskim.
Pan B. Bończak – Zastępca Burmistrza Miasta – poinformował, że budżet obywatelski jaki 
zaproponował Burmistrz Miasta miał na celu włączenie Zarządów Osiedli.
Podjęcie uchwały o budżecie obywatelskim spowoduje dużą dyskusje Radnych  w żadnym 
innym mieście nie wykonano go poprawnie. Zadaniem było, by jak najmniej sformalizowany 
sposób , nie chcieliśmy robić list , drukować kart do głosowania bo to tworzy koszty. 
Jest to pierwsza próba, może mało doskonała . Ustalono propozycje 3 inwestycji 
najważniejszych dla osiedla, mieszkańcy zgłaszali na zebraniach. Można ustalić dyżury 
przedstawicieli Zarządów osiedlowych  w ciągu kilku dni w tygodniu w godzinach 
popołudniowych. W innych miastach podaje się nazwisko i imię PESEL.  Budżetem 
Obywatelskim nie  powinny się zajmować Zarządy Osiedlowe.
Pani M. Więckowska Sekretarz Miasta –zwróciła się z zapytaniem do Radnego R. Wójcika 
o wskazanie przepisu prawnego , co to jest budżet  obywatelski  i jak powinien być 
przeprowadzony.
Radny R. Wójcik stwierdził, że nie ma przepisów prawnych , to PSL ma zgłosić projekt 
zmiany aby 1 % budżetu miasta był przeznaczony na budżet obywatelski. 
Jeśli robimy to raz pierwszy to należy korzystać z doświadczenia  innych miast np. Sopotu, 
Łodzi. Proponowane rozwiązania są obarczone wadami , ponieważ jest mało czasu.
Pani M. Więckowska-  stwierdziła, że są uchwały Rad Miejskich ale w przedmiocie 
konsultacji społecznych, wtedy określa się tryb, regulamin.
Burmistrz Miasta działając zgodnie z zapisami Uchwały Nr LXI/485/2010 Rady Miejskiej 
w Łowiczu z dnia 15 lipca 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej Miasta Łowicza przedkłada projekt budżetu miasta do 15 listopada danego roku.
Burmistrz Miasta decyduje w jakiej formie będzie konsultował projekt budżetu miasta na rok 
następny. Pan Burmistrz uznał, że założenia do projektu budżetu miasta będzie konsultował 
w trakcie spotkań z mieszkańcami miasta w zarządach osiedlowych.
Burmistrz Miasta ma prawo zgłosić autopoprawkę do projektu budżetu miasta Łowicza 
w terminie do 20 grudnia b.r. 
Burmistrz Miasta spotkał się z Przewodniczącymi Zarządów Osiedla jako jednostkami 
pomocniczymi miasta, aby zgłosili najważniejsze inwestycje w danym rejonie.
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Zaproponowano tryb postępowania , wyłoniono po 3 inwestycje w danym Zarządzie Osiedla. 
Przewodniczący Zarządów Osiedli mieli podać adresy meliowe na który zostanie wysłany 
formularz zgłoszeniowy , oraz podane terminy dyżurów w siedzibie Zarządu Osiedla. 
Miasto planuje przygotować plakaty, karty do  głosowania, zamieszczone będą informacje 
w mediach i Radio Victroria.  Niektóre Zarządy osiedla rozpoczęły prace w sprawie budżetu 
obywatelskiego. W przyszłym roku może być lepiej, ponieważ będzie pewne doświadczenie. 
Radny R. Wójcik – stwierdził, że działania w sprawie budżetu obywatelskiego powinny być 
rozpoczęte od lipca b.r. Zarząd Osiedla „Przedmieście” odbył  zabranie członków i 
dokumenty zostały przygotowane, ogłoszenia , karty , listy obecności o czym nie wiedział 
Przewodniczący Zarządu.
Burmistrz Miasta poinformował , że w dniu jutrzejszym planowane jest dodatkowe 
spotkanie z Przewodniczącymi Zarządu Osiedla o czym wszyscy będą poinformowani.
Radny J. Kośmider – stwierdził, że Zarząd Osiedla „ Korabka”  ma bardzo rozległy teren 
i wybór  inwestycji najważniejszej będzie bardzo trudny.
Radny T. Żaczek – poinformował, że mieszkańcy pytali czy terenie osiedla jest referendum , 
ale nie potrafiłem odpowiedzieć , bo miesiąc temu nie było wiadomo nic o głosowaniu nad 
budżetem obywatelskim.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjmuje informację do 
wiadomości.

 Ad. 8. 

Radna E. Zbudniewek – zgłosiła wniosek w sprawie wprowadzenia ruchu 
dwukierunkowego na ul. Browarnej na odcinku od ul. Podrzecznej do ul. Starorzecze 
z równoczesnym wprowadzeniem zakazu parkowania po obu stronach tego odcinka.
                                                             / stanowi załącznik/
Radny L. Plichta –zgłosił wnioski:
1/  w sprawie bezpieczeństwa na ul. Mickiewicza, zagrożenie stanowią samochody parkujące 
przy Szkole Muzycznej, 
2/ w sprawie nadania nazwy skwerowi im. Bolesławy Lament,
3/ w sprawie budżetu obywatelskiego i premiowania najaktywniejszych osiedli dodatkową 
inwestycją. 
                                                       / stanowią załącznik/
Podziękował Burmistrzowi Miasta za podwyżki dla pracowników administracyjnych szkół 
i przedszkoli.
Radny T. Żaczek – o ogłoszenie konkursu na  ustawienie miejsca( symbolu, tablicy, 
elementu architektury) w celu godnego czczenia pamięci Żołnierzy Wyklętych przez 
mieszkańców Łowicza)
                                                     / stanowi załącznik/
Radny G. Michalak – zwrócił się z interpelacją do Przewodniczącego Rady Miejskiej 
w Łowiczu o dopilnowanie udzielenia pisemnej odpowiedzi na pytania zadane na posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Finansów w dniu 20.11.2013 roku dot. proponowanych zmian 
w wydatkach inwestycyjnych MZK w Łowiczu,
                                                / stanowi załącznik/
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 Radny R. Wójcik i Radny R. Szmajdziński – zgłosili interpelację w sprawie:
1/czy planowane podwyżki płac otrzymali wszyscy pracownicy administracji i obsługi 
placówek oświatowych, ile średnio na etat wyniosły te podwyżki ?
Od kiedy te podwyżki  weszły w życie, czy było ich wsteczne wyrównanie, jeśli tak,
 to prosimy o podanie od jakiego miesiąca?
    Dane podać w formie tabelarycznej z wyszczególnieniem każdej placówki.
                                          / stanowi załącznik/
Radny R. Wójcik  i Radny R. Szmajdziński  – zgłosili wnioski w sprawie:
1/wyrównania kostki na ul. Zduńskiej oraz uzupełnienia i wyrównania w kilku miejscach 
kostki granitowej,
2/o zamontowanie dodatkowej lampy na ul. Kaliskiej przy  posesji nr 45
                                           / stanowią załącznik/
Radna G. Sobieszek – zgłosiła wniosek ustny w sprawie uzupełnienie wyrw jakie powstały 
na moście przy ul. Mostowej.
 Radny J. Kośmider – zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza Miasta:
1/  w sprawie chodnika na ul. Księżackiej,
2/ kosztów budowy bloku przy ul. Krudowskiego,
3/ w sprawie dotacji dla Pana Krajewskiego czy sprawdzono umorzenia od podatku
    czy wywiązał się z ustaleń.
Burmistrz Miasta – poinformował, że sprawa dzierżawy terenu pod chodnik na ulicy 
Księżackiej jest konsultowana pod względem prawnym, powinna sprawa zakończyć 
się sukcesem.
Na  budowę bloku  przy ul. Krukowskiego opracowana jest dokumentacja za którą zapłacono 
60.000 zł. Poprzedni blok komunalnych kosztował miasto ponad 4 miliony złotych.
Stwierdził, że Pan Krajewski zatrudnia na dzień dzisiejszy 170 osób i spełnia wszystkie 
kryteria konieczne do zwolnienia podatkowego.
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił pisma:

1/Łowickiego Klubu Katolickiego Diecezji Łowickiej zgłaszającą kandydaturę Pana 
Marka Wojtylaka – Kierownika  Oddziału Terenowego Archiwum Państwowego m.st. 
Warszawy o nadanie tytułu Honorowego Obywatela Miasta Łowicza.

                                                     / stanowi załącznik/

 2/Łowickiego Stowarzyszenia „ Dać Szansę” – które wystąpiło  z prośbą o sfinansowanie 
paczek świątecznych dla rodzin ubogich.

                                                       / stanowi załącznik/

3/ Pan K. Cipińskiego – Lidera Rejonu Łowicz i okolice – występującego  z pismem 

w sprawie udziału w projekcie „ Szlachetka Paczka”.

                                                      / stanowi załącznik 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że mieszkańcy składający pisma w sprawie 
zwolnienia z opłat za parkowanie do 30 min. otrzymali pisemną odpowiedź.

Ad. 9.  

Termin następnej Sesji Rady Miejskiej  planowany jest na  30 grudnia 2013 roku 
 godz. 12-tej  z tematami:
1.Przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gminy Miasto Łowicz na
   lata  2014-2019,
2.Przyjęcie budżetu Miasta Łowicza na 2014 rok,
3.Przyjęcie planów pracy poszczególnych Komisji na I półrocze 2014 roku. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – zaproponował przegłosowanie zmiany godziny 
rozpoczęcie Sesji Rady Miejskiej w dniu 30 grudnia b.r. godz.12- tej.
                                              10 „za” , 0 „przeciw , 0 „ wstrzymujących”.
Radni przyjęli propozycje Przewodniczącego Rady Miejskiej.

Planowane posiedzenia Komisji na miesiącu grudniu 2013 roku – przedstawił 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Radny Władysław Michalak.
                                           / stanowi załącznik /

Ad.10. 

Na tym zakończono  obrady   XLVIII  Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała:                                    Sekretarz   Sesji                        Przewodniczący Rady

Alicja Dutkiewicz                            Jacek   Haczykowski                     Henryk  Zasępa  
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	      Stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej obecnych jest 19 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.

